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Verwijdering asbest  -  Gemeentescholen

Asbest is vandaag de dag nog steeds aanwezig in een heel aantal publieke en private 
gebouwen. O.a. oude schoolgebouwen vergen in die optiek bijzondere aandacht, zodat 
leerlingen en leerkrachten niet blootgesteld worden aan de gezondheidsrisico’s die 
gepaard gaan met asbest.

Sinds 2018 zet de Vlaamse Regering, in het kader van het actieplan Asbestafbouw, in op 
asbestverwijdering in ons onderwijspatrimonium. In eerste instantie actualiseert de 
Openbare Vlaamse Afvalstoffenmaatschappij (OVAM) gratis de asbestinventaris van de 
scholen, die de aanwezigheid en de potentiële risico’s in kaart brengt. Daarnaast voorziet 
de OVAM voor de scholen ook in een tussenkomst van 50 procent in de 
verwijderingskosten (via raamcontract OVAM of met eigen aannemer).

In antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 415 van 28 februari 2020 werden de cijfers 
over asbestinventarisatie en -verwijdering in gemeentescholen sinds de opstart van de 
ondersteuning in september 2018 bezorgd.

1. Hoeveel gemeentescholen hebben in de periode 2018-2021 gebruikgemaakt van het 
gratis aanbod van de OVAM voor de actualisering van hun asbestinventaris? Graag 
een uitsplitsing per jaar en per provincie.

2. Hoeveel van deze aangemelde gemeentescholen hebben een subsidieaanvraag voor 
verwijdering van asbest ingediend bij de OVAM in deze periode? Graag een 
uitsplitsing per jaar en per provincie.

3. a) Welke budgetten werden er bij de OVAM gedurende deze periode (2018-2021) 
aangewend voor de actualisering van de asbestinventaris van gemeentescholen? 
Graag uitgesplitst per jaar.

b) Welke budgetten werden er bij de OVAM gedurende deze periode (2018-2021) 
aangewend voor de verwijdering van asbest in de gemeentescholen? Graag 
uitgesplitst per jaar.

c) Wat is het gemiddelde subsidiebedrag per school dat de OVAM toekende voor 
verwijdering van asbest in gemeentescholen? Zijn er grote provinciale 
verschillen?
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1. Sinds de lancering van de ondersteuning in september 2018 hebben 187 
gemeentescholen zich bij de OVAM aangemeld om een gratis actualisatie van hun 
asbestinventaris te laten uitvoeren.

Antwerpen Limburg Vlaams 
Brabant

Oost-
Vlaanderen

West-
Vlaanderen

2018 4 0 3 18 12
2019 17 1 15 84 6
2020 4 1 3 3 0
2021 4 5 4 3 0
TOTAAL 29 7 25 108 18

2. Sinds de lancering van de ondersteuning hebben 77 gemeentescholen bij de OVAM een 
subsidieaanvraag voor de verwijdering van asbest ingediend. 

Antwerpen Limburg Vlaams 
Brabant

Oost-
Vlaanderen

West-
Vlaanderen

Fase aannemer 7 1 8 9 11
Subsidiebedrag 
toegekend

21 / 8 10 2

TOTAAL 28 1 16 19 13

3. a) Sinds de lancering van de ondersteuning werd er een bedrag van € 261.800 besteed 
aan de actualisatie van asbestinventarissen in gemeentescholen. Per jaar gaat het 
om onderstaande aantallen scholen: 

2018 37
2019 123
2020 11
2021 16
TOTAAL 187

b) Sinds de lancering van de ondersteuning werd er door de OVAM voor een bedrag 
van € 735.972 ondersteuning voorzien voor asbestverwijderingen in 
gemeentescholen. Per jaar gaat het om onderstaande bedragen: 

2018 /
2019 € 195.117
2020 € 254.422
2021 € 286.433
TOTAAL € 735.972

c) Het gemiddelde subsidiebedrag voor een asbestverwijdering in Vlaamse scholen is 
momenteel ongeveer 9.700 €. Vermits scholen er bijna altijd voor kiezen om de 
werken in fasen uit te voeren varieert dit gemiddelde doorheen de tijd. De OVAM 



stelt vast dat de kosten voor asbestverwijderingen sterk uiteen lopen maar kan 
tussen de verschillende provincies geen significante verschillen vaststellen. 


